



2020

Montreuil, M., Thibeault, C., McHarg, L., et Carnevale, F.A. (2020) Moral Experiences of Crisis Management in a Child Mental Health Setting: A Participatory Hermeneutic Ethnographic Study. *Culture, medicine and psychiatry.* 44 1: 80-109. [Pubmed](#)

2019

Racine, E., Cascio, M.A., **Montreuil, M.,** et Bogossian, A. (2019) Instrumentalist analyses of the functions of ethics concept-principles: a proposal for synergetic empirical and conceptual enrichment. *Theoretical Medicine Bioethics.* 40 4: 253-278. [Pubmed](#)

Montreuil, M., Martineau, J.T., et Racine, E. (2019) Exploring Ethical Issues Related to Patient Engagement in Healthcare: Patient, Clinician and Researcher's Perspectives. *Journal of Bioethical Inquiry.* 16 2: 237-248. [Pubmed](#)

Montreuil, M., Teachman, G., & Carnevale, F. A. (2019). Recognizing the voices of all children, including those with 'cognitive impairments,' in research. In Cascio, A. & Racine, E. (Eds), *Research involving participants with cognitive disability and differences: Ethics, autonomy, inclusion, and innovation.* Oxford University Press. *Book section*

2018

Montreuil, M., Thibeault, C., McHarg, L., et Carnevale, F.A. (2018) Children's moral experiences of crisis management in a child mental health setting. *International Journal of Mental Health Nursing.* 27 5: 1440-1448 [Pubmed](#)

Montreuil, M. et Carnevale, F.A. (2018) Participatory Hermeneutic Ethnography: A Methodological Framework for Health Ethics Research With Children. *Qualitative health research.* 28 7: 1135-1144. [Pubmed](#)

de Gaulmyn, A., Miljkovitch, R., et **Montreuil, M.** (2018) Etude clinique des processus sous-jacents de l'attention conjointe de tres jeunes enfants avec trouble du spectre autistique. *Encephale.* 44 3: 224-231. [Pubmed](#)

Van Praagh, S., Ménard, J.-F., **Montreuil, M.,** Noronha, C., Talwar, V., et Carnevale, F.A. (2018) Learning from JJ: An Interdisciplinary Conversation about Child Welfare, Health Care, and Law. *McGill Journal of Law and Health.* 12 1: 123-156. [Abstract](#)

Lefèvre-Utile, J., Guinchat, V., Wachtel, L.E., Cohen, D., Perron, A., **Montreuil, M.,** Carnevale, F.A., et Reyre, A. (2018) Équipements de protection individuelle et outils de sécurisation alternatifs à la contention dans la prise en charge des troubles graves du comportement des personnes avec autisme et déficience intellectuelle (partie 1 : perspective des patients). *Neuropsychiatrie de l'Enfance et de l'Adolescence.* 66 7: 443-459. [Abstract](#)

Lefèvre-Utile, J., Guinchat, V., Wachtel, L.E., Cohen, D., Perron, A., **Montreuil, M.,** Carnevale, F.A., et Reyre, A. (2018) Équipements de protection individuelle et outils de sécurisation alternatifs à la contention dans la prise en charge des troubles graves du comportement des personnes avec autisme et déficience intellectuelle (partie 2 : perspective des soignants). *Neuropsychiatrie de l'Enfance et de l'Adolescence.* 66 7: 460-467. [Abstract](#)



Montreuil, M., Noronha, C., Floriani, N., et Carnevale, F.A. (2018) Children's Moral Agency: An Interdisciplinary Scoping Review. *Journal of Childhood Studies*. 43: 17-30. [Abstract](#)

Montreuil, M., Ménard, J.-F., et Carnevale, F.A. (2018) Where vulnerability can become a strength: A focused ethnography of a community program for youth exposed to violence. *Children and Youth Services Review*. 91: 390-397. [Abstract](#)

2017

Gros, C.P., Parr, C., Wright, D.K., **Montreuil, M.**, et Frechette, J. (2017) Hospital rules and regulations: The perspectives of youth receiving psychiatric care. *Journal of child and adolescent psychiatric nursing*. 30 1: 18-2 [Pubmed](#)

Montreuil, M., Saint-Laurent, O., et Carnevale, F.A. (2017) The Moral Experiences of Children Living in Poverty: A Focused Ethnography. *Journal of Childhood Studies*. 42: 1-9. [Abstract](#)

2016

Montreuil, M. et Carnevale, F.A. (2016) A concept analysis of children's agency within the health literature. *Journal of child health*. 20 4: 503-511. [Pubmed](#)

Montreuil, M., Lebel, G. (2016). L'Approche orientée vers les solutions : Stratégies pour travailler avec les forces de chacun et accompagner vers l'action. *Vision infirmière en santé mentale*. 3 4: 12-18.

2015

Montreuil, M., Butler, K.J., Stachura, M., et Pugnaire Gros, C. (2015) Exploring Helpful Nursing Care in Pediatric Mental Health Settings: The Perceptions of Children with Suicide Risk Factors and Their Parents. *Issues in mental health nursing*. 36 11: 849-59. [Pubmed](#)

2013

Montreuil, M., Gros, C. P., *Butler, K., & *Stachura, M. (2013). Prévention du suicide et soins infirmiers. *Santé Mentale*, 182, pp. 66-69. (invited writer)

Montreuil, M., & Gros, C. P. (2013). Chapitre 28: Suicide. Dans K. M. Fortinash & P. A. Holloday Worret, *Soins infirmiers : Santé mentale et psychiatrie*. Montréal, Québec : TC Media Livres. Employé pour la formation initiale francophone dans les cégeps et au baccalauréat. *Book section*

2011

Montreuil, M., Gros, C.P., et Bouchard, L. (2011) Quand les patients se soutiennent. *Perspective infirmière : revue officielle de l'Ordre des infirmières et infirmiers du Québec*. Quand les patients se soutiennent. 8 4: 30-32. [Pubmed](#)

2010

Bouchard, L., **Montreuil, M.**, et Gros, C. (2010) Peer support among inpatients in an adult mental health setting. *Issues in mental health nursing*. 31 9: 589-598. [Pubmed](#)